
Partit Perill per a Vila-real 

Deia el filòsof Aristòtil que no es pot ser i no ser alguna cosa al mateix temps i sota el mateix 

aspecte. Amb aquesta frase tan clarificadora definia el pensador grec a aquelles persones que 

practiquen l’innoble art de predicar sermons que ells no segueixen, d’exigir als demés allò que 

ells no acompleixen i d’emmascarar la seua veritable essència. Per desgràcia aquesta setmana 

hem pogut comprovar una vegada més que a l’Ajuntament de Vila-real tenim un clar exemple 

d’aquesta manera de fer política en la qual alguns partits ja s’han instal·lat. El Partit Popular de 

Casabó i Folgado ens mostra la seua vertadera cara davant un debat tan important per al futur 

de la nostra ciutat com és la implantació de la nova taxa de residus –obligada per la normativa 

europea- i la baixada de l’IBI que, amb molta responsabilitat i serietat, hem decidir aplicar en 

2025 per a alleujar, en la mesura del possible, aquesta càrrega impositiva per als vila-realencs i 

vila-realenques.  

A partir del pròxim any, tots els ajuntaments haurem de comptar amb aquesta taxa 

específica, diferenciada i que no pot ser deficitària, per la qual cosa és imprescindible que 

cobrisca el cost de la recollida i tractament dels residus urbans de la localitat, que en el nostre 

cas ascendirà a 5,5 milions d'euros. I és que l’increment que ha experimentat el cost de la gestió 

dels residus a Vila-real en els últims 5 anys supera els 3 milions d’euros, duplicant la factura que 

el pròxim any haurà de pagar l’Ajuntament. Un realitat que ens posa en seriosos problemes 

econòmics i que evidencia la necessitat d'aplicar mesures per a garantir la sostenibilitat 

ambiental i la gestió econòmica dels ajuntaments. De la mà dels departaments de Medi Ambient 

i Recaptació –als quals vull agrair el seu treball- i amb l’assessorament d’una empresa 

especialitzada que ja va ajudar a implantar la taxa a la ciutat agermanada de Vilanova i la Geltrú, 

hem elaborat una ordenança per a regular la nova taxa, que entrarà en vigor en 2025 i que, tot 

i que està dissenyada per a cobrir el cost total del servei, primer haurem de posar-la en marxa, 

començar a caminar, i veure, després del primer exercici, si hi ha aspectes a millorar o a 

modificar.  

Per aquest motiu, hem realitzat un estudi en profunditat de les xifres i de l’evolució de 

la contribució en els últims anys a la nostra ciutat. Des de l’equip de govern hem sigut sempre 

responsables en la nostra política fiscal, mirant pel ciutadà, però també per garantir l’estabilitat 

i manteniment dels serveis que presta l’Ajuntament. En 2014, amb una baixada del 10% en l’IBI, 

i després, amb retocs per tal de congelar-lo als nivells anteriors o simplement ajustar-lo a 

l’increment de l’IPC. Però sempre per davall de l’encariment del cost de la vida en els últims deu 

anys, amb un índex de l’IPC que ha crescut per damunt del 23% des de 2014. Com dic, després 

d'haver estudiat bé totes les xifres, i tenint en compte que l'IBI a Vila-real està congelat des de 

l’anterior legislatura, des de l’equip de govern del Pacte de la Llum de Tol coincidim en la 

necessitat de compensar als ciutadans i ciutadanes per l’esforç econòmic que hauran de fer amb 

la nova taxa de residus. Així, des de la responsabilitat, sent conscients de la situació financera 

de l’Ajuntament, hem acordat aplicar una rebaixa del 2% en l'IBI en 2025, un percentatge idèntic 

al qual ha anunciat la ciutat de Castelló que, igual que la resta d'ajuntaments, també ha 

d'incrementar la seua taxa de residus per a cobrir el cost total de la recollida i tractament. Un 

percentatge que és fruit d’un estudi seriós del pressupost i de la situació de l’Ajuntament de 

Vila-real que durant els últims anys ha hagut de suportar l’increment de costos de residus, del 

personal municipal, les mesures econòmiques per la covid, la factura de la llum triplicada i 

l’encariment de preus per la guerra d’Ucraïna i, sobre tot, i el més trist de tot, per l’herència de 

l’urbanisme i els préstecs d’aquells que durant anys es van dedicar a jugar al monopoly amb el 



solars de la nostra ciutat. Més de 60 milions ens ha costat la política irresponsable i perillosa del 

PP. 

Davant d’aquesta situació, el PP, el Partit Perillós per a Vila-real, lluny de demostrar el 

seu compromís amb Vila-real, s’ha amagat una vegada més darrere de la mentida i la demagògia. 

Presenten una moció al Ple demanant una baixada de l’IBI que saben que és inaplicable 

legalment, a més d’injusta i insolidària. I una gran irresponsabilitat política que lamentablement 

ens resulta familiar, doncs és herència del PP dels empastres. Un Partit Perillós que només vol 

tornar a governar a Vila-real per a servir als seus propis interessos i que sembla que no tindria 

problema en portar a la fallida a l’Ajuntament. La prova més evident és que en l’últim Ple van 

votar en contra de defensar els interessos de l’Ajuntament davant els litigis urbanístics per les 

il·legalitats de la seua gestió. Un Partit Perillós per a Vila-real que diu una cosa i vota una altra. 

Vota en contra del pressupost, en contra de les ajudes a les entitats socials i els col·lectius de la 

nostra ciutat, en contra de la reclassificació de la plantilla de la Policia Local que ells mateixos 

van aprovar en una moció. Però les mentides tenen les potes molt curtes i molt prompte vostès 

veuran com allà on el PP governa no aplica la baixada de l’IBI totalment irresponsable i 

impossible que demana per a Vila-real; en la gran majoria dels seus ajuntaments, ni tan sols 

faran el gest d’abaixar-lo un 2%. En definitiva, el PP es un perill per a la nostra ciutat i no por 

tornar a governar mentre no tinga uns dirigents que anteposen Vila-real primer abans que el PP 

primer.  


